
LIETUVOS ŠIUOLAIKINĖS PENKIAKOVĖS FEDERACIJOS 

VYKDOMOJO KOMITETO POSĖDŽIO 

PROTOKOLAS 

 

2024 m. spalio 25 d. Nr. 5  

Vilnius  

 

Vykdomojo komiteto (toliau – VK) vieta: hibridinis posėdis (Žemaitės g. 6, Vilnius; 

Lengvosios atletikos maniežo konferencijų salė, negalintiems dalyvauti – sudaroma galimybė 

prisijungti nuotoliniu būdu (Zoom)).  

VK data ir laikas: 2024 m. spalio 25 d. 13 val. 

VK nariai dalyvaujantys posėdyje: Justinas Kinderis, Aistis Baronas, Artūras Kalininas, 

Tomas Makarovas. 

VK nariai prisijungę nuotoliniu būdu: Paulius Aleksandravičius, Andrejus 

Zadneprovskis. 

VK posėdžio pirmininkas: Aistis Baronas. 

Kiti dalyviai: K.Tiesnesytė. 

 

DARBOTVARKĖ: 

1. Dėl darbotvarkės patvirtinimo. 

2. Dėl UIPM pasaulio U19 čempionato ataskaitos.   

3. Dėl 2025 m. Varžybų ir MTS kalendoriaus projekto.  

4. Dėl kitų rezultatų aptarimo.  

5. Dėl rinkiminės konferencijos organizavimo. 

6. Dėl tvaraus sporto taisyklių patvirtinimo. 

7. Dėl U11 - U13, U15 ir U17, U19, U22 varžybų organizavimo. 

8. Dėl 2025  m. Vykimo į varžybas (PT, TV varzybu ir MTS) principų nustatymo.  

9. Dėl auditorių skyrimo metinių finansinių ataskaitų rinkinio auditui atlikti.  

10. Kiti klausimai 

 

POSĖDŽIO EIGA 

 

1. SVARSTYTA:  

Dėl posėdžio darbotvarkės patvirtinimo  

Posėdžio pirmininkas – Federacijos prezidentas Aistis Baronas informavo, kad 

vadovaujantis įstatų 7.19 punktu vykdomojo komiteto posėdžio kvorumas yra.  

NUTARTA: Vienbalsiai pritarta pateiktai darbotvarkei.  

 

2. SVARSTYTA:  

Dėl UIPM pasaulio U19 čempionato ataskaitos.   

J.Kinderis informavo, kad vis dar yra derinami galutiniai atsiskaitymai: varžybų metu 

paaiškėjo, kad TV išlaidos bus didesnės nei planuota. Skirtingai nei 2023 m. čempionatuose, 

šiais metais UIPM neleido organizatoriams patiems vykdyti transliacijos, patys sudarė sutartis 

ir siekiant atitinkamos kokybės buvo panaudota daugiau kamerų (atsižvelgiant į tai, kad 



kameros reikalingos visose disciplinų, o jos vyko skirtingose salėse, ir kameros negali būti 

greitai pernešamos, bei turėjo būti naudojamos nuolatinės platformos).  

A.Baronas informavo, kad bendrai tarptautinė bendruomenė palankiai vertino varžybų 

organizavimą, ypač daug teigiamo dėmesio sulaukė tvarumo iniciatyvos (pačio čempionato 

metu ir po jo).  

NUTARTA: informacija išklausyta.   

 

3. SVARSTYTA:  

Dėl 2025 m. Varžybų ir MTS kalendoriaus projekto.  

P.Aleksandravičius informavo, kad 2025 m. Varžybų kalendoriaus projektas sudarytas, 

jis pateikė susipažinti treneriams ir VK nariams, tačiau galutinis kalendorius galės būti 

patvirtintas tik po UIPM kongreso (š.m. lapkričio 16 - 17 dienomis). Dėl varžybų Lietuvoje, 

kitiems metams kol kas tik Šiauliai pateikė prašymą organizuoti Laser run City tour. 

NUTARTA: Informacija išklausyta, aptarti su Treneriais ir grįžti prie sprendimo 

priėmimo po UIPM kongreso. 

 

4. SVARSTYTA 

Dėl kitų rezultatų aptarimo.  

P.Aleksandravičius dėl PČ U19 rezultatų: į finalą pateko 3 sportininkės iš keturių 

dalyvavusių. Nors komanda buvo apsirgus, tačiau reikia atkreipti dėmesį į kai kuriuos 

pasiekimus: laimėtojų moterų bėgimo laikas apie 10.44, o Lietuvos rinktinės sportininkių 

bėgimo laikas apie 11.42 (tik bėgimas, be šaudymo). Toks rezultatas nėra pakankamas 

prizinems vietoms pasiekti. Dėl vyrų, kurie dalyvavo U19 PČ: Lietuvos neturime stiprių U19 

amžiaus kategorijos sportininkų, todėl jaunesni dalyvavo šiame čempionate. Šiuo metu sunku 

prognozuoti, bet treneriai turėtų analizuoti laimėtojų rezultatus ir ruoštis Jaunimo OŽ 2026 m. 

– tai galės būti tarpinis tarptautinis patikrinimas. Kol kas penkiakovė JOŽ 2026 m. patenka 

kaip „parodomasis” sportas.  

A.Kalininas informavo apie Lenkijoje vykusias Olimpinių vilčių varžybas, kuriose  

sportininkam buvo sudaryta galimybė startuoti kiekvieną dieną (pirma ir antra diena fechtavo 

tik U19 ir U17). Lietuviai startavo visose amžiaus grupėse.  

NUTARTA: Informacija išklausyta. 

 

5. SVARSTYTA:  

Dėl rinkiminės konferencijos organizavimo 

A.Baronas informavo, kad pagal įstatų 6.5 punktą1 Ataskaitinė – rinkiminė konferencija 

šaukiama kas ketverius metus po vasaros olimpinių žaidynių. Atsižvelgiant į tai, kad lapkričio 

viduryje vyks UIPM rinkiminis konsas, todėl siūlytina LŠPF organizuoti po UIPM kongreso.  

J.Kinderis informavo, kad planuojama organizuoti trenerių mokymus, todėl būtų 

protinga rinkiminę konferenciją suderinti su mokymų data, nes federacijos narių vadovai 

daugeliu atvejų dalyvaus mokymuose.  

Siūloma konferenciją sušaukti 2024 m. lapkričio 21 d. 17 val. Kaune. Tiksli 

konferencijos vieta bus patikslinta. Konferencija vyks mišriu būdu.  

 
1 https://pentathlon.lt/wp-content/uploads/2024/10/LSP_%C4%AFstatai_priimti_2022.pdf  



NUTARTA: vienbalsiai pritarta.  

 

6. SVARSTYTA 

Dėl tvaraus sporto taisyklių patvirtinimo. 

J.Kinderis informavo, kad Aukšto meistriškumo sporto programų finansavimo sąlygų 

apraše2 keliami nauji reikalavimai federacijoms, siekiančioms gauti valstybės finansavimą. 

Pagal šį dokumentą „Pareiškėjas savo vidaus dokumentuose turi pasitvirtinęs taisykles, kuriose 

nustatyta tikslai ir konkretūs veiksmai, skatinantys gamtos išteklių saugojimą“.Kadangi 

federacija akcentuoja tvarumą kaip vieną iš savo veiklos principų, tai siūloma patvirtinti 

pateiktas taisykles ir visus varžybų organizatorius skatinti jas įgyvendinti. Siūloma visiems 

nariams aktyviai prisidėti prie kitų iniciatyvų dėl gamtos išteklių saugojimo. 

NUTARTA: vienbalsiai pritarta.  

 

7. SVARSTYTA 

Dėl U11 - U13, U15 ir U17, U19, U22 varžybų organizavimo. 

 A.Kalininas siūlo organizuoti atskirai varžybas U11 - U13, kad vyresnių sportininkų  

varžybose būtų mažiau žmonių ir atitinkama atmosfera.  

P.Aleksandravičius siūlo šią temą aptarti su treneriais, ir kai po UIPM kongreso bus 

aiškios varžybų datos, galima bus atitinkamai planuoti ir skirtingų amžiaus kategorijų varžybas.  

T.Makarovas pastebėjo, kad jauniausių sportininkų varžybas lengvoji atletika vykdo 

darbo dienomis, todėl galima būtų ir penkiakovėje organizuoti varžybas vaikams dienos metu.  

J.Kinderis atkreipė dėmesį, kad U15 varžybose jau yra OCR, todėl atskyrimas pagal 

amžių yra priimtinas.  

NUTARTA: Informacija išklausyta, aptarti su Treneriais ir grįžti prie sprendimo 

priėmimo po UIPM kongreso.  

 

8. SVARSTYTA 

Dėl 2025  m. Vykimo į varžybas (PT, TV varzybu ir MTS) principų nustatymo.  

A.Kalininas siūlo griežtai nustatyti reikalavimą, kad į bet kokias tarptautines (ne 

komercines varžybas) važiuoja tik sportininkai, kurie įvykdo normatyvą. Jeigu sportininkams 

dalyvauja PT etapuose, siūlo nustatyti, kad sportininkui federacija sudaro galimybę vykti į du 

etapus, o toliau yra sprendžiama pagal pasiekimus. Jeigu nepapuola tarp 32 geriausių – 

federacija nedeleguoja tokio sportininko į varžybas.  Už savo lėšas sportininkais gali važiuoti 

į komercines varžybas. Taip pat siūlo rinktinei organizuoti bendras tarptautines stovyklas 

išvykose (pvz.: HU, GB). Tokios stovyklos bendrai rinktinės nariams yra naudingesnės  

J.Kinderis  siūlo grįžti prie šių klausimų po UIPM kongreso kai bus aiškus kalendorius.  

P.Aleksandravičius pasiūlė šiuos klausimus aptarti per trenerių posėdį.  

NUTARTA: Informacija išklausyta, aptarti su Treneriais ir grįžti prie sprendimo 

priėmimo po UIPM kongreso. 

 

9. SVARSTYTA 

Dėl auditorių skyrimo metinių finansinių ataskaitų rinkinio auditui atlikti.  

 
2 https://www.e-tar.lt/portal/lt/legalAct/4927e8106eed11edbc04912defe897d1/asr  



A.Baronas informavo, kad vadovaujantis įstatų 7.15 punktu vykdomasis komitetas 

skiria auditorių metinių finansinių ataskaitų rinkinio auditui atlikti. Pernai federaciją auditavo 

UAB MooreMackonis, todėl siūloma tęsti bendradarbiavimą.  

NUTARTA: vienbalsiai pritarta.  

 

10. Kiti klausimai. 

J.Kinderis informavo, kad vyksta pokalbiai su UIPM dėl kitų metų varžybų formato. 

UIPM planuoja keisti taisykles (tai bus aptarta kongrese), ir neorganizuoti kartu varžybose 

estafečių. Planuojama, kad bus organizuojama daugiau naujo formato LR+OCR, kuris buvo 

išbandytas per FISU čempionatą Lietuvoje.  

NUTARTA: informacija išklausyta.  

 

Posėdžio pirmininkas        A.Baronas   

 

 


